

November 2024

Hikma is a global pharmaceutical company listed on the London Stock Exchange providing customers across North America, MENA and Europe with a broad range of generic, specialty and branded pharmaceutical products. In Egypt, Hikma is a leading provider of high-quality medicines serving healthcare professionals and patients across the country for over 15 years.



## Local expertise, global strength



**3**

Manufacturing plants



**1,000+**

Employees



**1**

R&D centre

## Making healthcare accessible for all

We ensure our world-class medicines are within reach for all, improving access to healthcare in the country

## Manufacturing high-quality medicines

Our three strategically located plants produce a variety of medicines in key therapeutic areas:

### Cephalosporin plant

Delivers high-quality anti-infectives

### General formulation plant

Manufactures a wide range of medicines in various dosage forms

### Oncology/ Immunosuppressant plant

Dedicated to producing essential cancer treatments with the first immunosuppressant production capabilities in Egypt

## Supporting patients on their health journey

We go beyond the production of medicine by developing disease awareness programmes for various therapeutic areas to support patients in managing their health.

## A diversified portfolio of medicines

We offer the Egyptian patient over 158 medicines covering 12 therapeutic areas addressing a wide range of healthcare needs:



Oncology



Diabetes



Gastrointestinal



Cardiovascular



Anti-infectives



Others

Hikma in Egypt is **ranked #9** among the pharmaceutical companies based on sales<sup>1</sup>

Launching **2-3 new oral oncology** products annually

Hikma's oral oncology plant with a dedicated immunosuppressant production area is **the first in Egypt**

Hikma has a **2.6% market share** of the total Egyptian pharmaceutical market<sup>1</sup>

Hikma has a **42% market share** in the overall Egyptian multiple sclerosis market<sup>2</sup>

### References:

1. Based on internal analysis by Hikma Pharmaceuticals PLC using data from the following source: IQVIA MIDAS® Quarterly value sales data for the countries listed below for the period:MAT Aug. 2024. Market definitions: Includes all therapeutic areas except for those ATC-3 classes that may encompass Nutrients, Infant Formulas, and Diagnostics elements within MIDAS Data, specifically ATCs SIT, TIG, T2X, T3A, V6C, and V6D, in each case reflecting estimates of real-world activity. Copyright IQVIA. All rights reserved.
2. Based on internal analysis by Hikma Pharmaceuticals PLC using data from the following source: IQVIA MIDAS® Quarterly value sales data for the countries listed below for the period:MAT Aug. 2024. Market definitions: Oral Multiple Sclerosis Medications Market (ATC3 N7A) reflecting estimates of real-world activity. Copyright IQVIA. All rights reserved.
3. Based on internal analysis by Hikma Pharmaceuticals PLC using data from the following source: IQVIA MIDAS® Quarterly value sales data for the countries listed below for the period:MAT Aug. 2024. Market definitions: Oral Systemic and Oral Anti-infectives market - ATC3 J1A, J1b, J1C, J1D, J1E, J1F, J1G, J1H, J1J, J1K, J2A, J4A, J4B, J5B, J5C, J5D, J5E & J7X and NFC123 AAA, AAG, AAK, ABA, ABC, ACA, ACY, BAA, BBC, BCA, DEP, DGB, DGI, DGK, DGM & DGN reflecting estimates of real-world activity. Copyright IQVIA. All rights reserved.

**Ranked #2** in oral-systemic, oral anti-infectives<sup>3</sup>

### Company information

Vice President - Egypt & Sudan:  
Tamer Jardaneh

### Hikma Pharmaceuticals - Egypt

Giza - 6<sup>th</sup> of October - Second Industrial Area - Plot #1

### Contacts

See [www.hikma.com](http://www.hikma.com) for contact forms



الحكمة هي شركة أدوية عالمية مدرجة في سوق لندن المالي، تقدم للعملاء في مختلف أنحاء أمريكا الشمالية والشرق الأوسط وشمال أفريقيا وأوروبا مجموعة واسعة من الأدوية الجنيسة والمتخصصة وذات العلامة التجارية المسجلة. في مصر، تُعدّ الحكمة مزوداً رائداً للأدوية عالية الجودة التي تخدم المختصين في الرعاية الصحية والمرضى في جميع أنحاء البلاد لأكثر من 15 عاماً

### إتاحة الرعاية الصحية للجميع

نضمن توفّر أدويتنا ذات المستوى العالمي في متناول الجميع، مما يعزز الوصول إلى الرعاية الصحية في البلاد

### تصنيع أدوية عالية الجودة

تُنتج مصانعنا الثلاثة الموجودة في مواقع استراتيجية مجموعة متنوعة من الأدوية في المجالات العلاجية الرئيسية

#### مصنع السيفالوسبورين

يوفر مضادات عدوى عالية الجودة

#### مصنع الصيغة العامة

يُصنّع مجموعة واسعة من الأدوية بمختلف أشكالها الدوائية

#### مصنع الأدوية الخاصة بعلاج الأورام / مثبّطات المناعة

مخصص لإنتاج علاجات السرطان الأساسية مع أول قدرات إنتاج مثبّطات المناعة في مصر

### معرفة محلية، خبرات عالمية

3  
مصانع

1,000+  
موظف وموظفة

1  
مركز للأبحاث والتطوير

### دعم المرضى في رحلتهم الصحية

لا يقتصر عملنا على إنتاج الأدوية فحسب، بل نسعى أيضاً إلى تطوير برامج توعية بالأمراض في مجالات علاجية مختلفة لدعم المرضى في إدارة صحتهم

### محفظة متنوعة من الأدوية

نقدم للمرضى المصريين أكثر من 158 دواءً يغطي 12 مجالاً علاجياً لتلبية مجموعة واسعة من الاحتياجات الصحية



مجالات أخرى



مضادات العدوى



القلب والأوعية الدموية



الجهاز الهضمي



السكري



الأورام

مصنع أدوية علاج الأورام التي تُعطى عن طريق الفم التابع للحكمة والذي يحتوي على منطقة مخصصة لإنتاج مثبّطات المناعة هو الأول من نوعه في مصر

تحتل الحكمة في مصر المرتبة التاسعة بين شركات الأدوية من حيث المبيعات<sup>1</sup>

تمتلك الحكمة حصة سوقية

تبلغ 42% في السوق المصري الإجمالي لعلاج مرض التصلب المتعدد<sup>2</sup>

إطلاق 2-3 منتجات جديدة تُعطى عن طريق الفم لعلاج الأورام سنوياً

تبلغ الحصة السوقية للحكمة 2.6% من إجمالي سوق الأدوية المصري

تحتل الحكمة المرتبة الثانية في توفير أدوية الأمراض الجهازية والمضادة للعدوى التي تُعطى عن طريق الفم<sup>3</sup>

المراجع:  
1. استناداً إلى تحليل داخلي من شركة "حكمة فارماسيوتيكالز بي. إل. سي." باستخدام بيانات من المصدر التالي: IQVIA MIDAS @ IQVIA. بيانات المبيعات الفصلية للقيمة للدول المدرجة أدناه للفترة: الإجمالي السنوي المتحرك (MAT) أغسطس 2024. والتعريفات السوقية تشمل جميع العائلات العلاجية باستثناء الفئات ATC3 التي قد تشمل المفنيدات، وحليب الرضع الصناعي، والمنتجات الشخصية ضمن بيانات MIDAS. وتحتوي الفئات ATC3 S1T1G, T2X, T3A, V6C, V6D  
2. استناداً إلى تحليل داخلي من شركة "حكمة فارماسيوتيكالز بي. إل. سي." باستخدام بيانات من المصدر التالي: IQVIA MIDAS @ IQVIA. بيانات المبيعات الفصلية للقيمة للدول المدرجة أدناه للفترة: الإجمالي السنوي المتحرك (MAT) أغسطس 2024. والتعريفات السوقية: سوق الأدوية الفموية لمرض التصلب المتعدد (ATC3 N7A). بما يعكس تغيرات النشاط الوافقي. حقوق الطبع محفوظة لـ IQVIA. جميع الحقوق محفوظة  
3. استناداً إلى تحليل داخلي من شركة "حكمة فارماسيوتيكالز بي. إل. سي." باستخدام بيانات من المصدر التالي: IQVIA MIDAS @ IQVIA. بيانات المبيعات الفصلية للقيمة للدول المدرجة أدناه للفترة: الإجمالي السنوي المتحرك (MAT) أغسطس 2024. والتعريفات السوقية: سوق أدوية الأمراض الجهازية والمضادة للعدوى التي تُعطى عن طريق الفم - ATC3 J1A, J1b, J1C, J1D, J1E, J1F, J1G, J1H, J1M, J1X, J2A, J4A, J4B, J5B, J5C, J5D, J7E & J7X و NFC123 AAA, AAG, AAK, ABA, ABC, ACA, ACY, BAA, BBC, BCA, DEP, DGB, DGJ, DGK, DGM, DGN النشاط الوافقي. حقوق الطبع محفوظة لـ IQVIA. جميع الحقوق محفوظة